
Äldrerådet i Staden Jakobstad  Protokoll 22.5.2024 
 
 
Tidpunkt: 22.5.2024 kl. 10.00 – 12.55 
 
Plats: Svenska gården 
 
Närvarande:  
Ulla Grönvall-Streng, ordförande  
Helena Ahlstrand 
Rauni Kuutti (avlägsnade sig kl. 12.00) 
Anna-Maija Nylund 
Antero Varila  
Tuomo Syri 
Bertel Widjeskog 
Kurt Hellstrand, sekreterare, stadsstyrelsens representant 
 
 

 
Dagens möte inleddes med ett för inbjudna öppet informationstillfälle med Tony 
Pellfolk, direktör för hem- och boendeservicen i Österbottens välfärdsområde, 
och Ebba Finnäs, koordinerande serviceförman inom servicehandledningen. 
 
Enligt Pellfolk är den centrala målsättningen tryggt och säkert boende oberoende var 
man än lever. De särskilda målen för 2024 är tillgänglig vård och service enligt de 
nationella tidsfristerna, kompetenta och välmående medarbetare samt kvalitativ vård 
och omsorg. 
 
Pellfolk konstaterade också att vi i Finland har en tung servicestruktur som kräver 
anpassningsåtgärder. Äldrevården måste omstruktureras eftersom varken pengar eller 
personal räcker till. 
 
Finnäs redogjorde för begreppet servicehandledning, i vilket ingår både kartläggning av 
behov och tilldelning av service. Hon berättade också om digitala stödtjänster, tekniska 
stödtjänster, mat- och läkemedelsrobotar, fysiska besök m.m. 

 
    

1. Mötet öppnas  
 
              Efter informationstillfället och en kort paus öppnade ordföranden officiellt mötet  
              kl. 12.05. 
  

2. Beslutsförhet  
 
              Konstaterades att mötet var beslutsfört. 
  

3.  Godkännande av föredragningslistan  
 
               Föredragningslistan godkändes i föreliggande form. 



  
4. Val av protokolljusterare 

 
              Till protokolljusterare valdes Helena Ahlstrand. 

  
5. Begäran om utlåtande  
  
      Äldrerådet har genom sin ordförande svarat på en inkommen begäran om 

utlåtande från Päivi Rosnell och Fredrik Portin angående digital service för den 
äldre befolkningen. I svaret erbjuder äldrerådet sina kunskaper. Någon respons 
på utlåtandet har ännu inte kommit. 

 
   

6. Lockanbergets motionstrappa 
  
              Någon respons på initiativet om en motionstrappa vid Lockanberget har inte      
              heller nått äldrerådet. Beslöts att ordföranden hör sig för om tidsschemat  
              för behandlingen av initiativet. 

         
7.  Trappa till simhallen 

  
               Inte heller intiativet om åtgärder för att göra det lättare för rörelsehindrade att  
               använda simhallen har fått något svar.  
 
         8.   Kanta-tjänster på svenska/finska 
 
               Initiativet riktat till Österbottens välfärdsområde om lättbegripliga Kanta- 
                tjänster på både svenska och finska har inte heller besvarats. 
 
          

   9.  Inbjudan från Pedersöre kommuns äldreråd 
 

          Äldrerådet i Pedersöre har inbjudit regionens äldreråd till en gemensam träff i  
          Pedersöre kommungård 19.9.2024 kl. 10. Tema: boendeformer för den äldre  
          befolkningen. 
 
 
  10.  Kraft i åren 
 
          Gruppen bakom Kraft i åren planerar att ordna ” de äldres olympiad”  13.9. 
 
          Under planering är också en kulturlunch tillsammans med äldre inflyttade.  
          Förslagsvis kunde evenemanget hållas i Optimas restaurang. 
 
11.  Info från stadsstyrelsen 
 
         Sekreteraren informerade kort om aktualiteter från stadsstyrelsen och då  
         framför allt bokslutet för 2023. 
 



 
 12.  Övriga ärenden 
 
          Välfärdsområdet ordnar den 17 september en Prima Botnia workshop där     
           välfärdsområdets äldreråd är representerat av två personer.  Temat är:  
           Främjande av välfärd och hälsa. 
           
          Diskuterades problemen med Kela-taxi. Betonades att det ibland brister i      
           pålitlighet, trygghet, kompetens och saklig service. Ärendet förs vidare till 
           välfärdsområdets äldreråd. 
 
   13.  Nästa möte  

   
    Nästa möte hålls onsdagen den 4 september kl. 10 i Svenska gården.   

 
           14.   Mötet avslutas 
 
                     Mötet avslutades kl. 12.55.  
  

   
  

  
                
                Ulla Grönvall-Streng, ordförande                          Kurt Hellstrand, sekreterare 
 
 
 
                 Helena Ahlstrand, protokolljusterare 

  

 


